
Vragen voor het vragenuur van 13 december 2023 van 15.30 – 16.20 uur 

I  Vragen van de fracties van de Partij  voor de Dieren en GroenLinks (Janette Bosma en Ceciel
Nieuwenhout)

Afgelopen maand presenteerde de adviescommissie Vervolg-UPDA haar rapport over de duurzame
verbetering van waterkwaliteit aan de Gedeputeerde Staten van Drenthe.1 De commissie concludeert
onder  andere  dat  de  zorgplicht  van  de  Drinkwaterwet  door  slechts  in  beperkte  mate  wordt
nagekomen  door  bestuursorganen.  Er  komen  te  veel  restanten  van  landbouwgiffen  voor  in  het
drinkwater,  waar  ook  de  gemeente  Groningen  afhankelijk  van  is.  De  hoeveelheid  restanten  van
landbouwgif is niet alleen slecht voor de kwaliteit van ons drinkwater, maar ook in ernstige mate voor
het Natura 2000-gebied en de biodiversiteit. Bovendien kan klimaatverandering met als gevolg vaker
hevige regenbuien de situatie verslechteren. Dit leidt bij de fracties van de Partij voor de Dieren en
GroenLinks tot de volgende vragen: 

1. De commissie geeft een aantal aanbevelingen, waaronder voor gemeenten: “Gemeenten moeten
ervoor zorgen dat er goed inzicht komt in de aard en omvang van de bijdrage van riooloverstorten en
de  bijdrage  van  gescheiden  rioolsystemen  (afkoppeling)  aan  afspoeling  van  GBM  vanaf  verhard
opper vlak via hemelwaterafvoer.” Is het college bereid om invulling te geven aan deze aanbeveling?

2. Daarnaast adviseert de adviescommissie om een brede lobby naar het Rijk op te starten vanwege 
de ernst van het probleem. Is het college bereid om in gesprek te gaan met provincies, 
waterschappen, gemeenten en waterbedrijven en gezamenlijk de urgentie aan te geven bij de IPO, 
VEWIN, VNG en de Unie van Waterschappen? 

3. Bij natuur- en milieuorganisaties wordt gevreesd voor intensivering van landgebruik, bijvoorbeeld
door bollen- en lelieteelt, waardoor het gebruik van landbouwgiffen eerder toe dan afneemt en de
biodiversiteit verder achteruit zal gaan. Deelt het college deze zorgen? En is het college bereid deze
zorgen te communiceren naar de Provincie Drenthe?

II Vragen van de fractie van de Partij voor de Dieren over het kappen van de monumentale boom 
bij Muziekcentrum Vrijdag (Janette Bosma)

Afgelopen week is de monumentale Ginkgo gekapt voor het nieuwbouwproject rondom Vrijdag. 
Ondanks de vele toevoegingen van groen en bomen in gemeente betreurt de fractie van de Partij 
voor de Dieren de kap van deze boom. Tegen de kap liep nog een bezwaarprocedure. Dit leidt tot de 
volgende vraag:

1. Waarom wachtte de gemeente ondanks dat ze mochten kappen niet op de afhandeling van het 
bezwaar?

1 Rapport Adviescommissie UPDA. 27-10-2023. Via: 
https://www.provincie.drenthe.nl/actueel/nieuwsberichten/2023/december/samen-slag-
drentsche-aa-drinkwaterbron/



III Vragen van de PVV-fractie over opvang van vluchtelingen in Hanze Plaza aan de Protonstraat 
(Kelly Blauw)

In congres- en zalencentrum Hanze Plaza aan de Protonstraat worden alleenstaande minderjarige 
vluchtelingen opgevangen. Het gaat hier om kwetsbare, getraumatiseerde jongemannen. Wat 
bekend is gemaakt is dat er 60 personen worden gehuisvest. Dit kwam omwonenden nogal rauw op 
hun dak. Het besluit wordt genomen en daarna pas mondjesmaat aan informatievoorziening gedaan 
en ook niet gesproken over welke maatregelen genomen worden om de veiligheid van omwonenden
te garanderen.

De PVV heeft bezorgde bewoners gesproken vanuit  de wijk Vinkhuizen en heeft naar aanleiding 
hiervan de volgende vragen: 

1. Is het waar dat de locatie niet voor 60 minderjarige asielzoekers wordt verbouwd, maar 150? De 
wijk heeft dit via een informeel circuit eea over te horen gekregen en niemand kan ze de juiste 
informatie geven. Waarom geeft de gemeente niet gewoon direct antwoord op vragen van deze 
bewoners?
2. Krijgen buurtbewoners en met name de wijk Vinkhuizen alle informatie wat zij nodig hebben en 
volgt er nog een informatiebijeenkomst?
3. Welke maatregelen worden er genomen om de veiligheid van omwonenden te garanderen? Het 
gaat hier om kwetsbare, getraumatiseerde jongemannen, die zoals iedereen weet onvoorspelbaar 
gedrag kunnen vertonen.


